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PIETNA SPOMIENKA 
S  BANANSKOU  DYCHOVOU HUDBOU 

1.11.2008  /SOBOTA/ O 15,30 HOD. 
NA MIESTNOM CINTORÍNE. 

Turistický pochod zdravia  
„Bananská – buď fit“ 

 
     V rámci  Dňa zdravia 4. októbra 2008 zorganizovali členovia 
turistického oddielu a obecného Hlásnika už 6. ročník turistického 
pochodu „Bananská – buď fit“. Tento ročník bol spojený aj 
s dobrovoľným čistením bananského náučného chodníka so zámerom 
upevňovať environmentálne vedomie mladých ľudí a zároveň vyčistiť 
a chrániť les. Niesol sa v znamení hesla: Ničíš  prírodu- ničíš sám seba! 
     Organizátori všetko pripravili pre hladký priebeh akcie a očakávali aj 
veľa účastníkov. Ich plány však prekazilo počasie. Hneď ráno začalo 
pršať a bolo nepríjemne chladno. I  keď sa hovorí, že turisti  chodia za 
každého počasia, mnohých milovníkov turistiky a prírody takéto počasie 
odradilo. No i napriek tomu neodradilo skalných turistov, ktorí sa 
každoročne pochodu zúčastňujú. Okrem turistov z Banky, ktorých bolo 
najviac, prišli aj turisti z Moravian nad Váhom, Piešťan, Boroviec, 
Bratislavy, ba dokonca sme zaregistrovali i dvoch  turistov z Nemecka.      
Najviac turistov, dospelých i detí, spolu 45 sa vydalo na trasu dlhú 10 
km. 4 účastníci prešli cyklotrasu dlhú  30km. 
     Myslíme, že tí, čo prišli a prešli trasy, nebanovali. Pretože  neskôr 
prestalo pršať, ukázalo sa aj slniečko  a v cieli na Ahoji ich už  očakávali 
organizátori, starosta obce a samozrejme občerstvenie. Deťom najviac 
chutili špekačky a dospelým výborný guláš. I keď niektorí prišli do cieľa 
zablatení až po uši, pri ohni veselo debatovali a trávili príjemné chvíle.  
     Vyvrcholením podujatia bolo odovzdávanie účastníckych preukazov , 
diplomov a cien. Z rúk starostu obce prevzal diplom najmladší účastník 
pochodu dvojročný Samuel Filip z Moravian nad Váhom a najstarší 
účastník 86 - ročný Ľudovít Vanko z Piešťan. 
     Všetci pevne veríme, že v budúcom ročníku bude určite najmladší 
a najstarší účastník z Banky. 
     Nakoniec boli  spokojní organizátori aj turisti,  pretože opäť urobili 
niečo v prospech svojho zdravia. Veď prejsť sa po lese, dýchať  čerstvý 
vzduch a zároveň sa kochať krásami okolitej prírody je niečo, čo 
napomáha  telu i duši.  
     Spoločným výkrikom: Bananským horám zdar! - ukončili organizátori 
túto vydarenú akciu tešiac sa, že o rok bude počasie turistom priať a zíde 
sa ich oveľa  viac.  

MOTOKLUB  
V DRUHOM POLROKU 

 
V priebehu druhého polroka 
2008 sa členovia klubu 
zúčastnili ďalších pretekov 
v motokrose. Pretekári 
športového  motoklubu SMF 
MOTOKLUB AHOJ – 
BANKA už patria vo svojich 
kategóriách častokrát medzi  
favoritov, aj keď to vždy 
nevyjde. Na všetkých 
pretekoch je potrebné už s 
nimi rátať, čo svedčí o veľkej 
vytrvalosti pretekárov ako aj o 
cieľavedomej práci všetkých 
členov SMF MOTOKLUB 
AHOJ – BANKA. Presvedčili 

nás o tom výsledkami, ktorými sa prezentovali na súťažiach a niekoľko 
cenných  pohárov prišlo aj do našej obce. 
     Svoju dominanciu potvrdili aj na záver sezóny, keď sa náš domáci 
jazdec Lukáš Moravčík dňa 18.10. 2008 na posledných  pretekoch 
sezóny  v Gbelcoch postavil  na stupeň víťazov. 
Predovšetkým je však potrebné vyzdvihnúť úsilie všetkých pretekárov, 
ktorí sa zaslúžili o zviditeľnenie obce Banka pozitívnymi výsledkami, 
aj keď nedosiahli na 
stupne najvyššie: 26.7.08 
-  Nitrianske Rudno 
(Pohár starostu) - 1. Lukáš 
Marek, 2.Lukáš 
Moravčík, 5.Ján Poturnaj, 
13. Jozef Moravčík, 21. 
Róbert Uhrin, 16.8.08  - 
Vištuk (Voľný pretek)- 2. 
Lukáš Moravčík,3.Jozef 
Moravčík, 15. Róbert 
Uhrin, 24.8.08 -  Dubňany 
CZ (MKP) - 2. Lukáš 
Marek, 3. Lukáš 
Moravčík, 31.8.08 -  
Spišské Vlachy (SP)  – 6. 
Lukáš Moravčík, 21.9.08  
- Sverepec (SP)  – 10. Jozef Moravčík, 27.9.08 -  Čataj (MKP) - 17. 
Jozef Moravčík, 11.9.08 -  Beckov (Pohár starostu) - 1. Lukáš 
Moravčík, 13. Jozef Moravčík, 12.9.08  - Šenkvice (MMSR) - 3.Lukás 
Moravčík a 18.10. 08 -  Gbelce (MKP) -3. Lukáš Moravčík, 20. Jozef 
Moravčík. 
Vysvetlivky: SP –Slovenský pohár, MKP – Malokarpatský pohár. 
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Šenkvice - 3.miesto Lukáš Moravčík. 

Nitrianske Rudno, zľava: Poturnaj, 
Uhrin, J.Moravčík, Marek a L.Moravčík.  

Redakcia 
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B udovateľský ruch v obci neutícha. Svedčia o tom i  
fotografie, ktoré 

dianie v obci 
zachytili a ktoré 
môžu  sledovať aj 
samotní občania. 

Koncom 
mesiaca 
október 
bude 
dokončená 
technická 
budova  
v obci. 
Stavbu 
realizovala 
firma 
Raving a.s. 

Piešťany. Budova pozostáva z dvoch priestranných 
garáží, dielne, skladových priestorov, priestorov pre 
požiarnu techniku, pre prostriedky civilnej obrany 
a archív.  Jedna z garáží bude slúžiť ako požiarna 
zbrojnica, druhá bude slúžiť pre techniku, ktorá sa 
bude využívať pri  úprave  verejných priestranstiev, pri 
údržbe chodníkov i na pomoc občanom počas celého 
roka. Súčasťou budovy je okrem garáží a skladovacích 
priestorov i sociálne  zázemie  pre aktivačných 
pracovníkov a zamestnancov obce. Architektúra 
budovy je prispôsobená okolitým budovám. Nadväzuje 
na budovu hudobnej školy, na ktorej boli vymenené 
strešné laty a strešná krytina. Budova bola najskôr 
staticky spevnená. Vymenená a opravená bola i časť 
krovu. Budova bude ešte v tomto roku zateplená a od 

ulice 
dostane  novú 
fasádu. Okrem 
priestorov pre 
dychovú hudbu 
vzniknú  i ďalšie 
nové priestory. 
    Začiatkom 
októbra bola 
dokončená 

fasáda budovy na futbalovom štadióne. Budova 
dostala nový šat, a tak 
dotvorila dominantu 
celého okolia. Práce 
previedla firma Raving. 

 V minulom roku vďaka finančným prostriedkom, 
ktoré odsúhlasilo OZ, boli dokončené podkrovné 
priestory na zrekonštruovanej budove OTJ. Na 
rekonštrukcii budovy, konkrétne na dobudovaní 
strechy, sa  podieľali aj mnohí dobrovoľníci - občania, 
ktorí odpracovali množstvo hodín. Medzi nich patrí: 
Ján Dubovský,  Maroš Babiš, Štefan Krajček, Ladislav 
Kondvár, Štefan Štefanka, Peter Drápal a ďalší. 
Obec zakúpila zariadenie na vybavenie spoločenskej 
miestnosti. Pán Štefanka osadil kuchyňu a drevené 
pulty. Občania už mali možnosť využiť tieto priestory 
na oslavy, posedenia, stretávky, kary a podobne. Tieto 
priestory veľmi dobre slúžia našim  dôchodcom, ktorí 
sa tu pravidelne stretávajú. Všetkým, ktorí brigádnicky 
pomohli pri tomto diele,  patrí srdečné poďakovanie. 

Bola 
dokončená 
nová 
komunikácia 
na 
Dominovej 
ceste. 
Obyvatelia sa  
po  
dlhých rokoch 
konečne 

dočkali  novej cesty.  
Pre komplikácie práce trvali dlhšie, ale výsledný efekt 
hovorí sám za seba. Stavebné práce na komunikácii 
previedli pracovníci firmy Cesty Nitra, závod Trnava. 
V poslednej dekáde októbra sa začalo s výstavbou 
oporného múru na Inoveckej ulici, 
ktorú  predpokladáme ukončiť spolu s priľahlou 
komunikáciou do konca novembra tohto roka. Začali 
sme i s výstavbou chodníka na križovatke ciest 
druhej triedy Bananská a  Topoľčianska, ktorý 
predpokladáme ukončiť do konca roku. 

-OcÚ- 

Z investičných akcií v obci  



 

 

 

€ 
Prevzaté z internetu 

Desatoro  
pre občana 

8.  Poplatky za bankové služby 
sa v súvislosti so zavedením 

eura nebudú zvyšovať. V súvislosti 
s nákladmi súvisiacimi so 
zavedením eura, banky nebudú 
zvyšovať ceny poplatkov za svoje 
služby, vychádzajúc z pravidiel 
Etického kódexu pre zavedenie 
eura, ktorého signatárom je aj 
Slovenská banková asociácia ako aj 
niektoré členské banky Slovenskej 
bankovej asociácie a v súlade 
s Národným plánom pre zavedenie 
eura a Generálnym zákonom. 
Banky zabezpečia, aby výmena 
SKK na EUR aj formou vkladu na 
účet po 1. januári 2009, bola bez 
poplatku.  

Pokračovanie v budúcom čísle.        

 

Dňa 25. septembra 2008 o 17.00 hod. sa v zasadačke Obecného úradu na 
Banke   uskutočnilo mimoriadne zasadnutie Obecného zastupiteľstva 
(OZ) obce Banka.  
Obecné zastupiteľstvo zobralo na vedomie: 
• Prezentáciu konateľov firmy firmy BANA Thermal,s.r.o., Vansovej 2, 

Bratislava, p. M. Žiaka a p. Ing. P. Lukeša a ich spolupracovníkov  
zabezpečujúcich  prípravné práce  a projektovú dokumentáciu na výstavbu  
wellness centra v areáli bývalého kúpaliska Sĺňava II.. 

Obecné zastupiteľstvo: 
• Súhlasilo so žiadosťou  firmy  Immofin s.r.o., Ružová dolina 25,  821 09 

Bratislava a dalo súhlas na spracovanie zonálnej dokumentácie  lokality 
Záhrady - Horné rúbaniská  na náklady žiadateľa. 

• Súhlasilo so žiadosťou  spoločnosti BEETHOVENOVA ALEJ, s.r.o., 
Panenská 6, Bratislava a upustilo od požiadavky spracovania  zonálnej  
dokumentácie urbanistických  blokov 16 a 26.  Zaviazalo žiadateľa, 
spoločnosť BEETHOVENOVA ALEJ, s.r.o.,  riešiť uvedené urbanistické 
bloky v zmysle stavebného zákona číslo 50/1976 Zb. a jeho doplnkov  
podrobnou dokumentáciou  v územnom konaní. 

Obecný úrad informuje 

J ubilejný rok 2008. 150 rokov od zjavenia sa Panny Márie štrnásťročnej 
dievčine Bernadette. Tisíce a tisíce ľudí navštevujú toto najznámejšie 

pútnické miesto -  Lurdy. Jedni hľadajú stratené zdravie, druhí pokoj duše. 
Niektorí sú tu prvýkrát, iní prichádzajú znova a znova. Prichádzajú zblízka 
i zďaleka. Stretajú sa tu ľudia všetkých kontinentov i rás. 
     Aj my, veriaci z Banky, so svojím 
duchovným otcom vdp. L. Kunom sme 
uskutočnili v dňoch 21. – 29. septembra púť 
do Lúrd. Po dvoch dňoch a dvoch nociach 
strávených v autobuse so zastávkou 
v Monaku sme v utorok ráno pred šiestou hodinou dorazili do Lúrd. Tu nás čakal 
prvý neopísateľný zážitok v Jaskynke zjavenia, kde sa Panna Mária zjavila sv. 
Bernadette. Ešte je tma, len pred jaskyňou horia desiatky sviec. Začína sa sv. 
omša, ktorú majú práve veriaci z Čiech. Po nej môžeme prejsť vyznačeným 
miestom v jaskyni, dotknúť sa skalných stien, vyhladených rukami miliónov 
pútnikov, ktorí toto miesto navštívili. Môžeme v duchu vysloviť prosby a želania 
za seba i za všetkých, ktorí nás o to požiadali. Potom si ideme nabrať lurdskej 
vody. Napiť sa i umyť si tvár. Zabúdame 
na únavu a sledujeme dianie okolo nás. 
Rýchlym krokom nás obiehajú 
dobrovoľní pracovníci, ktorých poznáme 
podľa rovnošiat. Prichádzajú sem 
v rámci svojho voľna a venujú sa službe 
blížnym. Nikde nenájdete toľko 
vozíčkarov, ako v Lurdoch. Prichádzajú 
sem v nádeji, že aj im sa dostane 
pomoci. O uzdraveniach tela i duše 
svedčia malé mramorové tabuľky vďaky. 
Sú ich tisíce, steny baziliky 
Nepoškvrneného Počatia sú nimi už 
takmer celé pokryté.  
     Krížová cesta na hore Espely. 
Nádherný výhľad na celé Lurdy. Oáza 
pokoja. Zamyslenie sa nad tým, čo 
všetko nám život prináša, koľkokrát 
padáme pod ťarchou života a znova vstávame, lebo sa nám dostalo pomoci. 
     Večer akoby sa počet ľudí znásobil. Ulice sú plné ľudí, ktorí sa náhlia k 
bazilike. Každý večer sa koná sviečkový sprievod s ružencovou slávnosťou. 
Každý večer sa vybrané skupiny národov modlia jeden desiatok ruženca 
a spievajú mariánsku pieseň. Našej skupine sa dostalo tej cti hneď prvý večer. 
Pri piesni Božia rodička... si uvedomujeme, koľko Slovákov je tu – spievajú 
s nami.  A zástupy ľudí s horiacimi sviecami v rukách vytvárajú obrovskú rieku 
„tečúcu“ takmer cez celé Lurdy. Takéto večery sme v Lurdoch zažili tri.  
     Lurdy majú viacero svojich duchovných dominánt. V stredu sme sa zúčastnili 

medzinárodnej sv. omše v podzemnej bazilike Pia X. Slúžil ju canterburský 
arcibiskup a zúčastnilo sa jej asi pätnásťtisíc ľudí. Do priestorov tejto podzemnej 
baziliky sa ich vojde až tridsaťtisíc. Aby mohli byť všetci účastní, po stranách sú 
obrovské obrazovky, ktoré zobrazujú oltár a hlavné dianie tak, aby všetci dobre 
videli. A znova dobrovoľníci. Chodia pomedzi ľudí, pozerajú, či niekomu nie je 

zle, ponúkajú vodu na pitie. Je obdivuhodné, 
ako s francúzskym šarmom a noblesou 
dokážu v Lurdoch zabezpečiť nielen 
duchovnú podstatu, ale aj všetky základné 
ľudské potreby. 

     Tak ako všetci pútnici, ani my si nenecháme ujsť cestu po stopách sv. 
Bernadetty. Mlyn, v ktorom sa narodila a prežila 10 šťastných rokov, biedna 
miestnosť v lurdskom väzení, kde rodina bývala, keď schudobnela, hospic, 
v ktorom sa pripravovala na poslanie mníšky, kostol, v ktorom bola prijatá do 
rádu, múzeum sv. Bernadetty. 
     Posledný deň aj my využívame možnosť dať sa ponoriť do lurdskej zázračnej 
vody. Znova zástupy ľudí, prednosť majú vozíčkari, ale po štyroch hodinách 

čakania sa dostáva rad aj na nás. Tento 
zážitok sa nedá opísať, musí si ho každý 
zažiť sám a po svojom. 
     Tri dni v Lurdoch. Tri dni naplnené 
duchovnom, pokojom, mierom duše. Ešte 
nás čaká cesta domov...  
     Po noci strávenej  v autobuse skoro 
ráno v piatok prichádzame do Avignonu. 
Je to pre nás „bonus“ od vodičov. 
Avignon dýcha na nás stredovekou 
históriou. Za vlády krutého panovníka 
Filipa Pekného bolo z Ríma do Avignonu 
na 70 rokov násilne presťahované 
pápežské sídlo. Máme z neho celý 
Avignon ako na dlani. 
     Poobede prichádzame do Arsu. Je to 
malá dedinka s veľkým významom. 
Pôsobil v nej svätý Jean – Marie Vianney, 

ktorý bol v roku 1929 vyhlásený za patróna všetkých kňazov. 
     Sobotu trávime v Turíne. Začíname prehliadkou saleziánskeho oratória sv. 
Jána Bosca, katedrály sv. Jána Krstiteľa, v ktorej sa nachádza známe Turínske 
plátno. Tí, ktorí sme mali šťastie, sme na chvíľu uzreli zasklený oltár s truhličkou, 
v ktorej je uložené. Práve sme prišli v čase obedňajšej pauzy. Chvíľka osobného 
voľna a krátka prechádzka historickým centrom. Navečer nastupujeme do 
autobusu a odchádzame tranzitom domov. Zažili sme  7 nezabudnuteľných dní, 
na ktoré si budeme ešte dlho spomínať.                                                                                                           

                                                                                 

Púť do Lúrd 

- hh -    

7. Obdobie Veľkej Moravy – 1. časť 
 
    Koncom 8. stor. panovník Franskej ríše 
Karol Veľký definitívne porazil Avarov 
a zahnal ich na východ až k rieke Tise. Túto 
skutočnosť využili naddunajskí Slovania 
a vytvorili dve samostatné kniežatstvá. 
Začiatkom 9. stor. existovalo Nitrianske 
kniežatstvo s centrom v Nitre a Moravské 
kniežatstvo s centrom v Mikulčiciach pri 
rieke Morave. 
    Posledným kniežaťom v Nitrianskom 
kniežatstve bol Pribina. Aj keď bol ešte 
pohanom, predsa dal v Nitre postaviť 
prvý kresťanský kostol na území 
Slovenska. Pravdepodobne to urobil na žiadosť 
svojej ženy, ktorá pochádzala asi z Franskej 
ríše a teda bola kresťankou. V roku 828 prišiel 
do Nitry salzburský arcibiskup Adalrám kostol 
vysvätiť. Pribina však naďalej ostal pohanom. 
    V Moravskom kniežatstve vládol Mojmír. 
Nevedno prečo, ale medzi ním a Pribinom 
došlo k roztržke, ktorá prerástla do vojny. 
V roku 833 vtrhol Mojmír so svojou družinou 
na územie Nitrianskeho kniežatstva 
a postupoval k Nitre. Cestou dobyl a zničil 
opevnené hradisko v Pobedime, ktoré bolo 
vtedy centrom nášho regiónu. Váh prebrodil 
s vojskom pri Ducovom neďaleko Banky. 
Pribina nebol schopný Mojmíra zastaviť 
a preto s časťou svojej družiny i so synom 
Koceľom opustil Nitru. Neskôr sa so súhlasom 
kráľa Ľudovíta Nemca usadil na území 

dnešného Maďarska pri Blatenskom jazere. 
Pribina bol pokrstený a ako knieža vládol 
v Panónskom kniežatstve a po ňom i jeho syn 
Koceľ. 
    Po svojom víťazstve moravské knieža 
Mojmír I. pripojil Nitrianske kniežatstvo 
k Moravskému kniežatstvu a tak vznikol 
mocný slovanský štát Veľká Morava. Vládli 
v ňom postupne 4 panovníci – Mojmír I., 

Rastislav, Svätopluk a Mojmír II. 
    Mojmír I. vybudoval základy veľkého 
slovanského štátu. Rastislav sa snažil byť 
nezávislým od Východofranskej ríše 
(Nemecka) nielen v oblasti politickej, ale 
i cirkevnej. Svätopluk bol mocným 
panovníkom, mali pred ním rešpekt nielen 
Frankovia (Nemci), ale i starí Maďari, ktorí 
v tom čase obsadili územie v susedstve Veľkej 
Moravy pri rieke Tise (kmene starých 
Maďarov žili pôvodne až za Uralom). Mojmír 
II. mal nezhody so svojím mladším bratom 
Svätoplukom, čo viedlo nakoniec k zániku 
Veľkej Moravy v roku 907. 
    Čo sa udialo v regióne Banky v období 
Veľkej Moravy? V tejto oblasti bolo treba 
vybudovať nové mocenské centrum, pretože 
hradisko v Pobedime po svojom zničení už 

nebolo obnovené. Túto úlohu prevzal asi hrad 
Bana, ktorý sa nachádzal niekde na území 
dnešnej Banky. S veľkou pravdepodobnosťou 
bol postavený už v období Veľkej Moravy. 
Vyplýva to aj z uhorskej, tzv. Anonymovej 
kroniky, v ktorej je uvedené, že starí Maďari 
po zániku Veľkej Moravy obsadili postupne 
všetky slovanské hrady na strednom Považí – 
Šintavu pri Seredi, Hlohovec, Banu pri 

Piešťanoch, Beckov a Trenčín. Z toho 
teda logicky vyplýva, že tieto hrady 
existovali už v období Veľkej Moravy. 
Budovali sa na vyvýšených miestach 
v tesnej  blízkosti Váhu a boli správnymi 
a vojenskými centrami v príslušných 

regiónoch. 
    V regióne hradu Bana sa nachádzal aj 
veľmožský dvorec na Kostolci pri Ducovom. 
Na rozdiel od hradu Bana sa pozostatky dvorca 
na Kostolci zachovali podnes. Dvorec bol 
postavený v období Veľkej Moravy okolo roku 
860 a zanikol pri postupnom obsadzovaní 
Slovenska starými Maďarmi okolo roku 950. 
Sídlil na ňom veľmož so svojou družinou. 
Dvorec na Kostolci však nebol hradom ako 
Bana, bol to dvor obkolesený palisádami 
a nachádzali sa tam iba 3 menšie zrubové 
obytné objekty a 1 murovaný sakrálny objekt – 
rotunda. S veľkou pravdepodobnosťou však 
hrad Bana a veľmožský dvorec na Kostolci 
existovali určitú dobu súčasne a to už v období 
Veľkej Moravy i po jej zániku.  

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

• Cez Banku vedú dve frekventované cesty. 
Naše deti nimi denno-denne prechádzajú. Je 
veľká pravdepodobnosť, že by mohli byť 
účastníkmi dopravnej nehody. Preto vedenie 
školy využíva všetky možnosti sprístupniť dopravnú výchovu našim 

žiakom teoreticky aj 
prakticky. V septembri 
si na školskom dvore 
pod odborným vedením 
vyskúšali dopravnú 
výchovu v praxi 
a formou prednášky 
a besedy si zopakovali 
teoretické poznatky. 
Veľkú radosť mali naši 
prváci. Dostali 
z Ministerstva školstva 
SR balíčky s pomôckami 

dopravnej  výchovy.  
• Netradičnú vyučovaciu hodinu mali naši žiaci s Kamarátom 
Viktorom v utorok 21.10.2008. Zopakovali si zemepis, dejepis  a ešte 
všeličo iné cez rytmické a melodické piesne na výchovnom koncerte, 
ktorý sa uskutočnil na hornej chodbe pre žiakov 1. – 9. ročníka. Piesne 
sa páčili hlavne mladším žiakom a s veľkou chuťou a zanietením si 
spievali spolu s autorom. Za výchovný koncert v mene našich žiakov 
ďakujeme Občianskemu združeniu pri ZŠ Banka, ktoré tento koncert 
financovalo. 

• Dary našich 
záhrad. Pod týmto 
názvom sa 30. septembra 
uskutočnili triedne 
výstavy ovocia, zeleniny 
a lesných plodov. 
Najkrajšie výstavy mali 
na I. stupni III. trieda  
(TU Mgr. Valková) a na 
II. stupni VII. trieda (TU 

Mgr. Ľuptáková).  
• 30. septembra 
2008 sa uskutočnilo 
plenárne ZRPŠ. Prítomní 

rodičia zvolili svojich zástupcov do školskej rady. Novú školskú radu 
na budúce štvorročné obdobie tvoria: za pedagogických zamestnancov 
Mgr. Barančíková, Mgr. Škarková a p. A. Vetríková, za 
nepedagogických zamestnancov K. Margetínová, za rodičov MŠ p. L. 
Chalásová, za rodičov ZŠ Mgr. Z. Červeňanská, p.R. Vlnka a p. T. 
Julínyová, delegáti obecného úradu Ing. A.Haring, Ing. M. Kuklišová 
a p. L. Škrabák. Vedenie školy ďakuje členom predchádzajúcej 
školskej rady za veľmi dobrú spoluprácu a novozvolenej školskej rade 
želá veľa úspechov. 

• Národ bez histórie je 
ako strom bez koreňov. 
Spoznávať našu slovenskú 
minulosť a jej významné 
osobnosti sa dňa 16.10.2008 
vybrali žiaci 5. – 9. ročníka . 
Exkurziu zorganizovala 
Mgr. H. Hrdinová 
v spolupráci s triednymi 
učiteľkami. Navštívili sme 
Uhrovec, kde sa nachádza 
rodný dom dvoch 
významných slovenských 

dejateľov- Ľ. Štúra a A. Dubčeka. V Dedinskom múzeu Uhrovec sa 
nachádzajú sklárske, drevárske a súkennícke exponáty, výrobou  
ktorých bol kedysi Uhrovec známy. Odtiaľ viedla naša cesta na 
Trenčiansky hrad. Počasie nám veľmi neprialo, preto sme nenavštívili 
Jankov vŕšok a Beckov. 
• Vedenie školy a OZ pri ZŠ Banka ďakujú všetkým rodičom 
a priateľom školy za príspevky 2% z dane za rok 2007 v sume 
51 363,- Sk. Zabezpečili sme nové učebnice AJ, NJ, atlasy sveta 
a softvér EduPage E-Learning do 300 žiakov. Ďakujeme, že nám 
pomáhate pri zveľaďovaní    vyučovacieho procesu. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 


